

The House accordingly resolved itself into the said Committee.

Mr. Girouard took the Chair of the Committee; and after some time spent therein,

Mr. Speaker resumed the Chair;

And Mr. Girouard reported that the Committee had come to several Resolutions; which Resolutions were again read at the Clerk's Table, and agreed to by the House, and are as followeth:

1. Resolved, That this House have always given the most favorable attention to the several Communications which it has pleased His Excellency the Governor in Chief to make to them from time to time.

2. Resolved, That this House, with the view of conducting the public business in such a way as to promote the good government of this Province, and the welfare and interests of its Inhabitants, have, on various occasions, since the commencement of the present Session, presented several Addresses to His Excellency the Governor in Chief, on divers matters which formed the subject of their deliberation, and amongst others, the Addresses enumerated in this Report.

3. Resolved, That this House perceive with great regret, that His Excellency the Governor in Chief has absolutely refused to comply with the requests of this House expressed in several of those Addresses; and that he has not yet laid before this House various important Documents which were required of him, although His Excellency did for a long time before, promise to communicate the same.

4. Resolved, That the intention of those several Addresses was to facilitate the labours of this House, and to place them in the situation of being able to make Laws and regulations for the welfare of the people of this Province, and the good Government of His Majesty therein.

5. Resolved, That His Excellency the Governor in Chief, by refusing to comply with the requests of this House, thus expressed in several of their Addresses, and in delaying till hitherto the communication of various important Documents which he had promised, has greatly contributed to prevent this House from effectually proceeding in public business, to the detriment of the good government of His Majesty in this Province, and of His faithful subjects therein.

The Order of the day for the House in Committee on the Report of the Special Committee appointed to report the alterations to be made in the constitution of the Legislative Council, and the means of effecting the same, in conformity to the Resolutions of the House of the 15th January last, being read;

The House accordingly resolved itself into the said Committee.

Mr. Larue took the Chair of the Committee; and after some time spent therein,

Mr. Speaker resumed the Chair;

And Mr. Larue reported that the Committee had gone through the Report paragraph by paragraph, which he was directed to report to the House, whenever it shall be pleased to receive the same.

Mr. Speaker having put the Question,

Shall the Report be now received?

The House divided thereon; and the Names being called for, they were taken down, as followeth:

Yeas,

Messieurs Amiot, Archambeault, Elzéar Bedard, Bertrand, Blanchard, Boissonnault, Bouffard, Boirdages, Bureau, Cazeau, De Bleury, Deschamps, De Witt, Dionne, Jacques Dorion, Pierre Antoine Dorion, Drolet,

La Chambre s'est en conséquence formée en le dit Comité.

M. Girouard a pris la Chaire du Comité; et après y avoir siégé quelque temps,

M. l'Orateur a repris la Chaire;

Et M. Girouard a fait rapport que le Comité avait passé plusieurs Résolutions; lesquelles Résolutions ont été lues de nouveau à la Table du Greffier, et adoptées par la Chambre; et elles sont comme suit:

1. Résolu, Que cette Chambre a toujours donné l'attention la plus favorable aux différentes communications qu'il a plu à Son Excellence le Gouverneur-en-Chief, de lui faire de temps à autre.

2. Résolu, Que cette Chambre, dans la vue de procéder aux affaires publiques, d'une manière qui pût répondre au bon Gouvernement de cette Province, et aux intérêts et au bonheur de ses habitans, a, en diverses occasions, depuis le commencement de cette Session, présenté à Son Excellence le Gouverneur-en-Chief, plusieurs Adresses sur différentes matières qui faisaient le sujet de ses délibérations, et entre autres les Adresses mentionnées dans ce Rapport.

3. Résolu, Que cette Chambre voit, avec un extrême regret, que Son Excellence le Gouverneur-en-Chief a refusé d'une manière absolue de se rendre aux demandes de cette Chambre, exprimées dans plusieurs de ces Adresses; et qu'il n'a pas encore transmis à cette Chambre divers Documents importants qu'elle lui a demandés, quoique Son Excellence ait promis, il y a déjà longtemps, de les lui communiquer.

4. Résolu, Que l'objet de ces diverses Adresses étoit de faciliter les travaux de cette Chambre, et de la mettre en état de faire des Lois et des Réglemens pour le bonheur du Peuple de cette Province, et pour le bon Gouvernement de Sa Majesté en icelle.

5. Résolu, Que Son Excellence le Gouverneur-en-Chief, en refusant de se rendre aux demandes de cette Chambre, ainsi exprimées dans plusieurs de ses Adresses, et en retardant jusqu'à ce jour de lui communiquer divers Documents importants qu'elle lui avait promis, a grandement empêché cette Chambre de procéder avec efficacité aux affaires publiques; et ce au détriment du bon Gouvernement de Sa Majesté en cette Province, et de Ses fidèles sujets en icelle.

L'Ordre du Jour pour que la Chambre se forme en Comité sur le Rapport du Comité Spécial, nommé pour rapporter les changemens à faire à la Constitution du Conseil Législatif, et les moyens de les obtenir, conformément aux Résolutions de cette Chambre, du 15 de Janvier dernier, ayant été lu;

La Chambre s'est en conséquence formée en le dit Comité.

M. Larue a pris la Chaire du Comité; et après y avoir siégé quelque temps,

M. l'Orateur a repris la Chaire;

Et M. Larue a fait rapport que le Comité avait passé le Rapport, paragraphe par paragraphe, dont il avait ordre de faire rapport à la Chambre, quand il lui plairait de le recevoir.

M. l'Orateur ayant mis la Question:

Le Rapport sera-t-il maintenant reçu?

La Chambre s'est divisée sur icelle; et les noms ayant été demandés, ils ont été pris comme suit:

Pour,

Messieurs Amiot, Archambeault, Elzéar Bedard, Bertrand, Blanchard, Boissonnault, Bouffard, Boirdages, Bureau, Cazeau, De Bleury, Deschamps, De Witt, Dionne, Jacques Dorion, Pierre Antoine Dorion, Drolet, Desfossés,

Resolutions reported.

Résolutions rapportées.

Committee on Constitution of the Legislative Council.

Comité sur la Constitution du Conseil Législatif.